

EVIDENCE

*(Recorded by Electronic Apparatus)**[Texte]*

Thursday, May 23, 1985

• 1108

The Chairman: Let us begin. We are meeting this morning under the estimates. We have before us today officials from the northern development part of the Department of Indian Affairs and Northern Development. Also with us is a gentleman from the Northern Canada Power Commission.

Members will know that a vote is to be called in the House in about 10 minutes, so perhaps we will start with questions by members to the Northern Canada Power Commission and then follow with questions to the departmental officials. This gentleman has travelled in to be with us. To the witness, first let me say that we would appreciate your introducing yourself.

Mr. Bruce Christie (Assistant General Manager, Northern Canada Power Commission): Mr. Chairman, my name is Bruce Christie. I am the acting general manager of the Northern Canada Power Commission. With me is our Comptroller, Dr. Roger Phillips.

The Chairman: Thank you, Mr. Christie and Dr. Phillips.

Mr. Christie: We are pleased to be here, and I want to express the regrets of our chairman, Mr. Jim Smith, who unfortunately is unable to be here today.

The Chairman: Fine, thank you. Mr. Nickerson.

Mr. Nickerson: Thank you, Mr. Chairman. NCPC was under the direction of the government, of the Minister, to move its headquarters to the north. I believe that Yellowknife was the site that had been selected for the new headquarters of NCPC. As far as the NCPC officials are concerned, is that still the policy?

• 1110

Mr. Christie: Yes, Mr. Chairman. The Northern Canada Power Commission was directed back in February 1983 to make preparations to relocate to Yellowknife in a three-year period. The commission has proceeded along those lines, having made some changes in the administrative regime in the Yukon at Whitehorse. That phase has now been completed. We are proceeding with the second phase and we would expect to be relocated by June 1987.

Mr. Nickerson: You would have all your headquarters relocated in Yellowknife by June 1987. Is that correct?

Mr. Christie: That is our target date, yes, Mr. Nickerson.

Mr. Nickerson: Now, as you look around the town, you do not see very much that has happened so far. Will there be anything happening in the near future, say this year or the following year, 1986? Do you plan to move people this year and in 1986?

TÉMOIGNAGES

*(Enregistrement électronique)**[Traduction]*

Le jeudi 23 mai 1985

Le président: Si vous le voulez bien, nous allons commencer. Nous examinons ce matin le budget du ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien, représentés aujourd'hui par les hauts fonctionnaires de son Programme des affaires du Nord. Nous avons avec nous également un représentant de la Commission d'énergie du Nord canadien.

Les membres du Comité se souviendront qu'il y a un vote à la Chambre dans 10 minutes environ. Par conséquent, nous pourrions peut-être commencer par interroger les représentants de la Commission d'énergie du Nord canadien, qui viennent de loin, et ensuite les hauts fonctionnaires du ministère. Nous aimerions bien que le témoin se présente.

M. Bruce Christie (gérant général intérimaire, Commission d'énergie du Nord canadien): Monsieur le président, je me nomme Bruce Christie et je suis le gérant général intérimaire de la Commission d'énergie du Nord canadien. Je suis accompagné de notre contrôleur, M. Roger Phillips.

Le président: Merci, monsieur Christie, monsieur Phillips.

M. Christie: Nous sommes heureux d'être présents à cette réunion, et je vous transmets les regrets de notre président, M. Jim Smith, qui malheureusement n'a pu venir aujourd'hui.

Le président: Très bien, je vous remercie. Monsieur Nickerson.

M. Nickerson: Merci, monsieur le président. Suivant les instructions du gouvernement, du ministre, la CENC devait déménager son administration centrale vers le Nord. Je crois que Yellowknife avait été choisie pour l'installation du nouveau siège de la CENC. Est-ce que cette politique est toujours en vigueur, pour ce qui est des dirigeants de la CENC?

M. Christie: Oui monsieur le président. La Commission d'énergie du Nord canadien a reçu en février 1983 l'ordre de se préparer à déménager à Yellowknife en l'espace de trois ans. La Commission a donc suivi cet ordre, et a apporté certains changements à son régime administratif à Whitehorse au Yukon. Cette phase est maintenant terminée, nous entreprenons la deuxième phase et espérons en terminer avec le déménagement d'ici juin 1987.

M. Nickerson: Ainsi, toute votre administration centrale serait réinstallée à Yellowknife d'ici juin 1987, n'est-ce pas?

M. Christie: Oui, c'est la date que nous nous sommes fixée, monsieur Nickerson.

M. Nickerson: Si on jette un coup d'oeil alentour en ville, on voit qu'il ne s'est pas passé grand-chose jusqu'à maintenant. Est-ce que cela se fera bientôt, cette année ou l'an prochain, en 1986? Est-ce que vous prévoyez déplacer vos gens cette année et en 1986?